
Marian Kastelik                                                              Żywiec, dnia 27 lipiec 2020 r.
Radny Rady Miejskiej w Żywcu

                                                                        Szanowny Pan
                                                                      Jarosław Gowin
                                                        Przewodniczący Rady Miejskiej w Żywcu

Na podstawie art.24 ust. 3 i 5 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie
gminnym (t.j. z 2019 r. poz. 506 ze zm.) zwracam się z zapytaniem:

 
 
1)dlaczego  właściciele    aptek nie respektują Ustawy z dnia 6 września 2001r Prawo
Farmaceutyczne oraz  Uchwały Rady Powiatu   Żywieckiego  o dyżurach całodobowych  w
porze nocnej, w niedzielę, święta i inne dni wolne od pracy?

2) czy zostały podjęte działania   w sprawie przywrócenia dyżurów aptek w Powiecie 
Żywieckim?

 

Uzasadnienie.

Brak odpowiedzi na zapytanie dotyczące-czy   zostały przywrócone dyżury aptek    w 
porze nocnej, w niedzielę, święta i inne dni wolne od pracy?

Zawieszenie dyżurów wprowadzono od dnia 2 kwietnia 2020r.

Wszyscy mieszkańcy powiatu powinni mieć możliwość uzyskania świadczenia w postaci 
zakupu lekarstwa w aptece także w porze nocnej, w niedzielę, święta i inne dni wolne od 
pracy, a różnica pomiędzy ilością aptek pracujących w ciągu dnia i w ciągu nocy wynika z 
częstotliwości korzystania z nich przez kupujących lekarstwa. 
Choroba może pojawić się lub jej objawy mogą nasilić się już po zakończeniu pracy apteki 
w porze dziennej, a zatem w takiej sytuacji oczekiwanie na możliwość zakupu leku i jego 
podanie do otwarcia apteki następnego dnia (lub po upływie kolejnych dni, jeżeli choroba 
pojawia się przed dniem wolnym od pracy), może w sposób bezpośredni narazić chorego 
na skutki związane z brakiem zażywania (zaaplikowania) leku. 
Dlatego też nie ulega wątpliwości, że funkcjonowanie aptek całodobowych jest w interesie 
społeczności lokalnej powiatu, gminy czy miasta.



 Pacjenci to nie są zwykli klienci. To chorzy, którzy potrzebują  opieki i poświęcenia.
 Jeżeli  dyżur, który pełniony jest  w nocy, uratował choć jedną osobę, to znaczy, że jest 
potrzebny.

Treść art. 94 u.p.f. wskazuje, że rozkład godzin pracy powinien być zarówno dostosowany
do  bieżących,  codziennych  potrzeb  ludności  -  co  wiąże  się  z  zapotrzebowaniem
społeczności  lokalnej  na  powszechne wykonywane przez apteki  ogólnodostępne usług
świadczonych w zwykłych warunkach - ale także zapewniać dostępność tych świadczeń w
zakresie możliwości zaopatrzenia mieszkańców w leki w porze nocnej, w niedzielę, święta
oraz inne dni  wolne od pracy. Praca w godzinach nocnych i  dniach wolnych od pracy
wpisana  jest  w  ustawowe  zadania  każdej  apteki,  niezależnie  od  indywidualnych  i
konkretnych warunków, w jakich dana placówka funkcjonuje. Przepis art. 94 ust. 1 p.f. ma
na celu ochronę zdrowia i życia ludzkiego przez zapewnienie dostępności farmaceutyków.
Intencją ustawodawcy było więc położenie nacisku na interes ludności, o czym świadczą
użyte w powołanym przepisie terminy "dostosowany do potrzeb ludności" i  "zapewniać
dostępność świadczeń". 

                                                                                            Z poważaniem
                                                                                          Marian Kastelik
                                                                                         Radny Rady Miejskiej w Żywcu

 

 


